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KSAU § 48/23
Tjänsteskrivelse Yttrande över överklagan av Detaljplan 
för Östra kv. Tegelbruket
KS2021.0376

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-04-26 48/23

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att anta yttrande avseende överklagande av Detaljplan för Östra 
kv. Tegelbruket, KS § 41/23. 

Sammanfattning
Kommunstyrelsen beslutade 2023-03-13 § 41/23 att anta detaljplanen för Östra kv. 
Tegelbruket. Ett överklagande av beslutet inkom 2023-03-28. Sektor samhällsbyggnad har 
skickat in överklagandet och handlingar i ärendet till Mark- och miljödomstolen och bett om 
att få anstånd med att inkomma med ett yttrande avseende överklagandet.

Bakgrund
Kommunstyrelsen beslutade 2023-03-13 § 41/23 att anta detaljplanen för Östra kv. 
Tegelbruket. Ett överklagande av beslutet att anta detaljplanen inkom därefter inom 
prövningstiden från fastighetsägare/boende i Mariesjö, vilka tidigare yttrat sig över 
detaljplanen i granskningsskedet. Sektor samhällsbyggnad skickade 2023-04-13 in 
överklagandet och handlingar i ärendet till Mark- och miljödomstolen (MMD) för fortsatt 
handläggning. Sektor samhällsbyggnad skickade då även med information om att 
överklagandet inkommit i rätt tid och begärde anstånd om att få komma in med ett yttrande i 
målet senast 2023-05-15. Begäran om anstånd har beviljats av MMD.

Överklagandet redovisar 14 punkter mot förslaget. Flertalet av dessa har tidigare framförts 
under granskningsskedet och bemötts av sektor samhällsbyggnad i ett granskningsutlåtande. 
Några av punkter berörde dock helt eller delvis nya och därmed obesvarade synpunkter. 
Sektor samhällsbyggnad har därför tillsammans med kommunjuristen satt samman ett 
yttrande som vi önskar skicka till Mark- och miljödomstolen som komplement till tidigare 
inskickade handlingar.

Handlingar
Tjänsteskrivelse Yttrande över överklagande av detaljplan för Östra kv. Tegelbruket.pdf                                                                                                                                                    
Bilaga 2 till yttrande - Utdrag ur ÖP2025 om Mariesjö.pdf                                                                                                                                                    
Yttrande över överklagande.pdf                                                                                                                                                    
Bilaga 1 till yttrande - Utdrag ur kommunstyrelsens reglemente.pdf                                                                                                                                                    
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Bilaga 3 till yttrande - Utdrag ur fördjupad översiktsplan över delområde K - 
Mariesjöområdet.pdf

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
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KSAU § 49/23
Markanvisning för byggnation av bostäder på kvarteret 
Tegelbruket Östra (område A), Tegelbruket 2, 3, 4, 14
KS2023.0190

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-04-26 49/23

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att teckna markanvisningsavtal för byggnation av bostäder på del 
av fastigheterna Tegelbruket 2,3, 4 och 14 i kvarteret Tegelbruket Östra i Skövde Science 
City.

Sammanfattning
Exploatören har en markreservation som löpt ut i kvarter Tegelbruket Östra i Skövde 
Science City och har tillsammans med kommunen och annan exploatör tagit fram detaljplan 
för området. Föreliggande avtal ger G&K Blanks fastigheter en markanvisning som gäller 
till och med tolv månader efter att detaljplanen för området fått laga kraft. Exploatören ska 
bygga hyresrätter där delar av dessa ska vara studentlägenheter och ungdomslägenheter.

Bakgrund
G&K Blanks fastigheter AB deltog i markanvisningstävling för två blivande bostadskvarter i 
Skövde Science City och vann tilldelningen. Exploatören tilldelades då en markreservation 
(KSAU §20/22) vilken nu löpt ut och ska ersättas med ett markanvisningsavtal. Exploatören 
har under 2022 och 2023 tillsammans med Skövde kommun och Jättadalens utvecklings AB 
tagit fram en detaljplan för området.

Enligt markanvisningsavtalet ska exploatören projektera för hyresrätter varav delar av dessa 
ska vara studentbostäder och ungdomsbostäder. Priset per kvadratmeter bruttoarea är satt 
enligt PM till 950 kronor per kvadratmeter bruttoarea. Enligt inledande skisser i 
tävlingsförslaget innebär det en köpeskilling på 18 430 000 kronor.

Exploatören ska erlägga 5% av den totala köpeskillingen i markanvisningsavgift. Baserat på 
pris för hyresrätter uppgår avgiften till 867 000 kronor. Anvisningen gäller till och med tolv 
månader efter att detaljplanen för området fått laga kraft. Avtalet kan förlängas med samma 
tid som ursprungsbeslutet. Av avtalet följer också att Skövde kommun förbehåller sig rätten 
att sälja marken genom ett bolagsköp, uppdelat i upp till tre etapper. För att avtal om köp ska 
träffas ska exploatören ha tecknat avtal om hyra av parkeringsplatser enligt parkeringsnorm 
för Mariesjö (§ 7/22. Dnr KS2021.0371) med det bolag som kommer att tillhandahålla dessa 
tjänster i området.
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Motivering till beslut
Detta beslut innebära att det nu finns två markanvisningsavtal för byggnation av bostäder i 
Skövde Science City och kommer att bidra till stadsdelens planerade kvartersstruktur snart 
börjar byggas.

Handlingar
Vagledning_schaktning_i_omraden_utfyllda_med_formsand_MN_§_67_2014 (002).pdf.pdf                                                                                                                                                    
Lokaliseringskarta.pdf.pdf                                                                                                                                                    
Tjänsteskrivelse KSAU-KS-KF.pdf                                                                                                                                                    
Tävlingsbidrag G&K Blank.pdf.pdf                                                                                                                                                    
Gestaltningsprogram Skövde Science City.pdf.pdf                                                                                                                                                    
Utkast markanvisningsavtal GK Blank 20221124.pdf.pdf

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
G&K Blanks fastigheter AB, magnus.andersson@jula.se 

mailto:magnus.andersson@jula.se
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KSAU § 50/23
Ansökan om planbesked friidrottsanläggning, Ryd 15:1
KS2023.0191

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-04-26 50/23

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar om positivt planbesked för detaljplan som ger byggrätt för 
förråd, läktare, omklädningsrum intill friidrottsbanor i Södra Ryd.

Sammanfattning
Fastighetsavdelningen på sektor service har den 17 januari 2023 ansökt om planbesked för 
att upprätta en detaljplan som möjliggör en friidrottsplats i parkområdet "lilla sommarland" i 
Södra Ryd. Två fastigheter berörs, båda ägs av Skövde kommun. Berörd del på fastighet 
Ryd 15:1 är detaljplanelagd som allmän platsmark för parkändamål. Fastigheten Flugan 79 
är detaljplanelagd för allmänt ändamål (skolverksamhet).

Löparbanor, längdhoppsgrop och liknande får anläggas på parkmark utan att en ny 
detaljplan behöver upprättas, förutsatt att allmänheten inte varaktigt hindras tillträde. 
Uppförandet av detta påbörjas sommaren 2023. Anläggande av förråd, omklädningsrum och 
läktare strider emellertid mot gällande detaljplans markanvändning och kräver en ny 
detaljplan.
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Bakgrund
Under 2023 kommer friidrottsplatsen på Södra IP flyttas till parkområdet "lilla sommarland" 
i Södra Ryd. Berörda fastigheter är del av Ryd 15:1 och del av Flugan 79. Löparbanor, 
hoppgropar, yta för kastgrenar m.m får anläggas enligt gällande detaljplaner under 
förutsättningen att området är allmänt tillgänglig när det inte nyttjas för träning och tävling. 
Området är omgiven av villa- och radhusbebyggelse i väst och öst. I söder finns en 
idrottshall och skolbyggnader. Skolverksamheten är emellertid nedlagd.

Gällande detaljplan medger inte bebyggelse som läktare med tak, förråd och 
omklädningsrum. Sektor samhällsbyggnad föreslår att en mindre detaljplan upprättas för 
detta ändamål på kvartersmark. I övrigt fortsätter friidrottsfunktionerna att ligga på allmän 
platsmark. Detta för att säkerställa allmänhetens tillträde till området när det inte nyttjas för 
träning eller mindre tävlingar. Stängsel får finnas men de ska vara öppningsbara för 
allmänheten.

Friidrottsplatsen innebär ett tillskott i föreningsutbudet i Södra Ryd samtidigt som befintliga 
aktiviteter som spontanidrott för fotboll, lekplats och pulkabacke tas bort. Ska dessa 
aktiviteter finnas kvar i Södra Ryd behöver de lokaliseras till en ny plats. Etablering av 
friidrottsplatsen innebär även att vissa träd mot angränsande bostadsbebyggelse och alléträd 
kommer att tas ned. Om skolverksamheten återupptas på fastigheten Flugan 79 kan 
friidrottsplatsen nyttjas av skoleleverna. Området kan komma upplevas som öde de tider 
anläggningen inte används t.ex under vintertid, vilket kan påverka trygghetskänslan. 
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Närboende kan komma uppleva sig störda av ljud och ljus från friidrottsplatsen. Marken blir 
mer hårdgjord och befintlig park blir mindre. Angränsande bostadsbebyggelse och behovet 
av gröna allmänna ytor i Ryd begränsar möjligheten för friidrottsplatsen att växa.

Planeringsförutsättningar
I ÖP 2025 är området utpekat som viktigt grönstråk och idrottsområde som ska vara allmänt 
tillgängligt.

För Södra Ryd finns ett planprogram som godkändes i kommunfullmäktige 2019-10-31. I 
programmet står det att grönytorna i Södra Ryd ska vara mångfunktionella och rymma flera 
värden. Det ska vara en variation av mötesplatser och aktivitet som passar olika åldrar. 
Grönskan ska utgöra en sammanhållande struktur. Det ska vara lätt och tryggt att ta sig 
genom området. Grönstrukturen har en viktig roll i ekosystemtjänster såsom 
dagvattenfördröjning och vattenrening samt som spridningskorridor. Parkområdet är en del 
av ett större grönstråk genom Södra Ryd. På platsen finns lekutrustning, pulkabacke och 
gräsfotbollsplan som är betydelsefull för närboende.

Huvuddelen av området är planlagd som allmän platsmark för parkändamål. För berört 
området gäller detaljplanerna Kv Flugan mm Södra Ryd (1977-09-27) och kv Nyckelpigan 
mm i Södra Ryd (1979-11-05).

Det allmänna bilfria parken är en del av grönstråket som sträcker sig genom stadsdelen 
Södra Ryd från norr till Söder. Det är ett viktig för rydsborna vilket har framgått under 
samrådet för pågående detaljplaneprocess för bussgata i Södra Ryd. Parkområdet framhävs 
och skyddas i både i ÖP 2025 och planprogram för Södra Ryd. För att klara en överprövning 
bör ingreppen i allmän platsmark minimeras.

I kommande arbete ska bland annat följande frågor utredas/studeras:
 Dagvatten och skyfall. Det pågår en utredning för hela Södra Ryd.
 Geoteknik.
 Påverkan på omgivningen t.ex ljud och ljus

Motivering av beslut
Sektor samhällsbyggnad ser positivt på ansökan

 då idrottsplatsen är till för träning och mindre tävlingar. En större friidrottsplats 
skulle innebära ett för stort ingrepp på allmän platsmark i en växande stadsdel. Det 
skulle bli större omgivningspåverkan med ljud, ljus och trafik. Befintlig parkering 
vid Myggdansvägen skulle heller inte räcka till. Utrymme för bussangöring och 
parkering vid stora tävlingar saknas.

 då enbart läktare, förråd och omklädningsrum och liknande detaljplaneläggs.
 då allmänhetens tillträde säkerställs genom att löparbanor, längdhoppsgrop, 

kulstötning ligger kvar på allmän platsmark.
 då möjligheten att bedriva skolverksamhet på den kommunägda fastigheten Flugan 

79 inte omöjliggörs i framtiden förrän skolbehovet i Södra Ryd är utrett. Att 
servicevägen till friidrottsplatsen genom fastigheten Flugan 79 kan flyttas om 
skolverksamheten skulle upptas.
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I samband med begäran om planbesked tas en avgift ut (12 kap. 8§ PBL). Avgiften är 
baserad på de kostnader som är förenade med bedömningen och varierar utifrån 
planbeskedets karaktär och omfattning. Skövde kommun tillämpar den av 
kommunfullmäktige beslutade plan- och bygglovstaxan. Ansökan bedöms vara av 
omfattningen mellanstor åtgärd med en angiven kostnad på 13 350 kr (2013 års taxa).

Positivt planbesked är inte en garanti för att en detaljplan slutligen kan antas. Synpunkter 
och information under samråd kan exempelvis innebära att ändring av inriktning och/eller 
omfattning behöver göras under detaljplanearbetet. Processen med att ta fram en detaljplan 
kan komma att medföra förändringar för projektet.

Ett planbesked anger om kommunen avser att påbörja planläggning eller inte. Skövde 
kommun bedömer att detaljplanen kan antas vintern 2024.

Handlingar
1Tjänsteskrivelse Planbesked friidrottsanläggning.pdf

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
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KSAU § 51/23
Yttrande från kommunstyrelsen till revisionen gällande 
granskning av förebyggande arbete mot 
välfärdsbedrägerier
KS2023.0060

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-04-26 51/23

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att anta nedanstående yttrande som sitt eget svar till revisionen 
på granskningsrapporten Förebyggande åtgärder mot välfärdsbedrägerier (KS2023.0060-1)

Bakgrund
Revisionen har granskat kommunens förebyggande arbete mot välfärdsbedrägerier som en 
del av revisionsplanen 2022. Syftet med granskningen har varit att bedöma om ansvariga 
nämnder och bolagsstyrelser har säkerställt en ändamålsenlig styrning och en tillräcklig 
intern kontroll avseende det förebyggande arbetet mot välfärdsbedrägerier.

Välfärdsbrottslighet inkluderar i första hand bidragsbrott och bedrägerier mot 
välfärdssystemet, men även stöd och ersättningar till föreningsliv och organisationer. I den 
statliga utredningen Kvalificerad välfärdsbrottslighet så beskrivs välfärdsbrottsligheten som 
ett brott som begås mot välfärdssystemen och andra närliggande skattefinansierade eller 
skattesubventionerade system.

Sammanfattning av revisionens synpunkter
Revisionens sammanfattande bedömning är att kommunstyrelsen, granskade nämnder och 
bolagsstyrelser inte fullt ut har säkerställt en ändamålsenlig styrning och en tillräcklig intern 
kontroll avseende det förebyggande arbetet mot välfärdsbedrägerier.

Revisionen lämnar följande rekommendationer och slutsatser angående det förebyggande 
arbetet mot välfärdsbedrägerier till kommunstyrelsen, granskade nämnder och 
bolagsstyrelser;

 Tillse att en riskanalys specifikt inriktad på riskerna för oegentligheter inklusive 
välfärdsbedrägerier återkommande genomförs och dokumenteras.

 Identifiera inom vilka områden/verksamheter/processer som det finns behov av 
utökad samverkan internt och med externa aktörer i syfte att förebygga 
oegentligheter inklusive välfärdsbedrägerier. 
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 Säkerställa att informations- och utbildningsinsatser avseende det förebyggande 
arbetet mot oegentligheter inklusive välfärdsbedrägerier tillhandahålls kontinuerligt 
till både tjänstemän och förtroendevalda.

För kommunstyrelsen kan särskilt nämnas följande rekommendationer; 
 Utifrån sin ledande och samordnare roll överväga utarbetande av 

struktur för samlad analys utifrån de av nämnderna/bolagen 
identifierade riskerna samt en struktur för koncernövergripande 
samverkan avseende det förebyggande arbetet mot oegentligheter 
inklusive välfärdsbedrägerier.

För Socialnämnden, kultur- och fritidsnämnden och AB Skövdebostäder 
kan särskilt nämnas följande rekommendationer:

 Särskilt beakta risken för oegentligheter och välfärdsbrott i 
samband med att de genomför sina riskanalyser samt överväga 
behovet av att upprätta och utföra interna kontrollaktiviteter vad 
gäller välfärdsbedrägerier. 

Förslag till yttrande
Kommunstyrelsen har ingen erinran mot de iakttagelser och rekommendationer som 
kommunens revisorer framför i granskningen.

Den årliga rutinen för arbetet med internkontroll kommer ses över där det särskilt kommer 
beaktas behovet av en gemensam koncernövergripande struktur för samlad analys utifrån de 
av nämnderna och bolagen identifierade riskerna. 

En rutin och struktur för en koncernövergripande samverkan avseende det förebyggande 
arbetet mot oegentligheter inklusive välfärdsbedrägerier kommer tas fram. 

Kommunstyrelsen uppmanar samtliga nämnder och bolag att; 
 inleda ett arbete med att inventera och värdera risker för oegentligheter inklusive 

välfärdsbedrägerier kopplade till sin verksamhet samt överväga lämpliga interna 
kontrollaktiviteter, rutiner och dokumentation kopplat till detta. 

 identifiera behov av utökad samverkan internt samt externt i syfte att förebygga 
oegentligheter inklusive välfärdsbedrägerier. 

 utvärdera och säkerställa om tillräcklig informations- och utbildningsinsatser görs 
kopplat till oegentligheter och välfärdsbedrägerier.

De uppmaningar som lämnats till samtliga nämnder och bolag utgör ett underlag för 
kommunstyrelsens uppsikt och uppföljning.
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Handlingar
Rapport, Granskning av förebyggande arbete mot välfärdsbedrägerier.pdf

Skickas till
Revisionen
Samtliga reviderade nämnder och bolag för kännedom
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KSAU § 52/23
Yttrande från kommunstyrelsen till revisonen gällande 
granskning av kommunkoncernens arbete med 
krisberedskap
KS2022.0354

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-04-26 52/23

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att anta nedanstående yttrande som sitt eget svar till revisionen 
på granskningsrapporten av kommunkoncernens arbete med krisberedskap.

Bakgrund
Revisionen har genomfört en granskning av Skövde kommuns krisberedskap ur ett 
övergripande perspektiv. Uppdraget ingår i revisionsplanen för år 2022. Syftet med 
granskningen var att bedöma om kommunen och de helägda kommunala bolagen har ett 
ändamålsenligt krisledningsarbete och om samverkan inom kommunkoncernen är 
ändamålsenligt. 

Revisionen framhåller att en god krisberedskap är en förutsättning för att både kommunens 
och de kommunala bolagens verksamheter ska stå väl rustade inför extraordinära händelser 
och klara av att hantera krissituationer. 

Revisionens sammanfattande bedömning är att kommunen och de helägda bolagen delvis 
har ett ändamålsenligt krisledningsarbete, men att det finns ett utvecklingsbehov.

Utifrån revisionens sammanfattande bedömning rekommenderar revisonen 
kommunstyrelsen att:

 Tillse en översyn av reglementen såsom
- kommunstyrelsen,
- krisledningsnämnden och
- övriga nämnders reglementen ur ett krisberedskapsperspektiv samt att 

socialnämnden därtill får vissa uppgifter vid extraordinära händelser och för 
POSOM-verksamheten.

 Tillse att val av ledamöter och ersättare till krisledningsnämnden sker genom särskilt 
nämndval på samma sätt som gäller för andra nämnder.
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 Säkerställa att styrande dokument ska gälla för kommunala bolag inte bara beslutas 
av kommunfullmäktige utan även förankras via beslut på bolagstämma.

 Säkerställa att ett kompletterade förtydligande gällande vilken organisatorisk enhet 
som ansvarar för det övergripande krisberedskapsarbetet läggs till i kommunens 
styrdokument ”Övergripande mål och inriktning för arbetet med krisberedskap och 
återuppbyggnad av det civila försvaret”.

 Tillse att samtliga nämnder och bolag har en ändamålsenlig krisledningsplan och 
krisberedskap.

 Tillse att samtliga nämnder och bolag som har samhällsviktig verksamhet arbetar 
med kontinuitetsplanering (handlings- och åtgärdsplaner).

 Tillse att kommunens ringlista kompletteras med nödvändiga delegationsmandat vad 
gäller krisberedskap, alternativt överväger att inrätta en Tjänsteman i 
beredskapsfunktion med tillhörande delegationsmandat.

 Tillse att utbildning och övningsverksamheten utvecklas inom samtliga nämnder, 
styrelsen och kommunala bolag.

 Tillse att krisledningsorganisationen i de olika sektorerna och bolagen organiseras 
mer likriktat. 

Förslag till yttrande

Kommunstyrelsen tar emot revisionens rapport samt rekommendationer som vidare underlag 
i utvecklingen av kommunenstyrelsens arbete med krisberedskap. 

Kommunstyrelsen kan konstatera att revisionens rekommendationer till stor del 
överensstämmer med de aktiviteterna och åtgärder som är identifierade för att kunna stärka 
kommunens krisberedskap. Vissa av rekommendationerna är redan genomförda, exempelvis 
har valet av ledamöter och ersättare till krisledningsnämnden skett genom särskilt nämndval 
(KF §). 

Arbetet med att stärka kommunens samlade krisberedskap kommer att framgent bland annat 
utgöras av:

 Utveckling av övnings- och utbildningsverksamhet.
 Översyn av styrdokument.
 Fortsatt arbete med kontinuitetshantering för kommunkoncernens olika 

verksamheter.

Kommunstyrelsen uppmanar samtliga nämnder och rekomenderar bolagen att;
 Ta fram en ändamålsenlig krisledningsplan och arbeta aktivt för att förbättra 

nämnden och verksamhetens krisberedskap. 
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De uppmaningar som lämnats till samtliga nämnder utgör ett underlag för 
kommunstyrelsens uppsikt och uppföljning i arbetet avseende krisberedskap.

Handlingar
Revisionsrapport granskning av kommunkoncernens krisberedskap                                                                                                                                                    
Rapport- Granskning av kommunkoncernens krisberedskap                                                                                                                                                    
Missiv, Granskning av kommunens krisberedskap

Skickas till
Samtliga nämnder
Samtliga bolag
Säkerhetschef
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KSAU § 53/23
Yttrande från kommunstyrelsen till revisionen gällande 
årlig grundläggande granskning av nämnder och styrelse
KS2023.0159

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-04-26 53/23

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar anta nedanstående yttrande som sitt eget svar till revisionen på 
granskningsrapporten Årlig grundläggande granskning av kommunens nämnder och styrelse 
(KS2023.0159-1).

Bakgrund
Revisionen har i en årlig grundläggande granskning av kommunens nämnder och styrelse 
granskat kommunens arbete med intern kontroll och nämndernas ansvar för uppföljning av 
intern kontroll. Syftet med granskningen har varit att bedöma om styrelse och nämnder har 
en tillräcklig struktur för styrning, uppföljning och kontroll av verksamheten för att kunna 
säkerställa att de lever upp till mål, beslut och föreskrifter. 

Sammanfattning av revisionens synpunkter
Revisionens sammanfattande bedömning utifrån granskningens syfte är att kommunens 
nämnder och kommunstyrelse delvis lever upp till nedanstående kriterier:

 Tillräcklig kunskap hos de förtroendevalda och tjänstepersonerna om intern kontroll 
och uppföljning av intern kontroll

 Tydliga roller och ansvar i arbetet med intern kontroll och uppföljning av intern 
kontroll mellan förtroendevalda och tjänstepersoner

 Arbetssätt och genomförande av uppföljning av intern kontroll som åstadkommer 
delaktighet från nämnder och styrelse

Revisionen lämnar följande rekommendationer:
 Erbjuda samtliga ledamöter utbildning i intern kontroll för att säkerställa att det finns 

en samsyn och förståelse rörande vad intern kontroll är
 Erbjuda sektorernas internkontrollsamordnare utbildning i intern kontroll
 Ta fram eller alternativt revidera rutin för styrning och kontroll i syfte att tydliggöra 

hur den interna kontrollen ska bedrivas inom respektive nämnd/styrelse, hur arbetet 
inom respektive nämnd/styrelse förhåller sig till COSO-modellen samt tydliggöra de 
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förtroendevaldas delaktighet i riskbedömningar och framtagande av 
interkontrollpunkter.

 Utveckla strukturen av internkontrollplanerna så att kontrollmoment, metod och 
ansvar framgår tydligare.

 Se över vilka områden/kontrollpunkter som inkluderas i internkontrollplanerna och 
överväga om dessa ska följas upp som en del av den interna kontrollen eller om de 
bör inkluderas i annan uppföljning av verksamheten.

Förslag till yttrande
Kommunstyrelsen tar emot revisionens rapport samt rekommendationer som vidare underlag 
i utvecklingen av kommunens interna kontroll.

Strukturen av internkontrollplanerna kommer ses över för att utifrån dess syfte säkerställa 
tydlighet och ändamålsenlighet. Vidare görs årligen i samband med framtagande av 
internkontrollplan en bedömning över områden/kontrollpunkter som inkluderas i 
internkontrollplanerna och huruvida dessa ska följas upp som en del av den interna 
kontrollen eller i annan uppföljning av verksamheten. Kommunledningen arbetar vidare med 
frågan om vilka områden/kontrollpunkter som bör lyftas i arbetet med intern kontroll och 
vilka som bör hanteras på andra sätt.

En analys genomförs för att undersöka om styrdokumentet Riktlinjer för intern kontroll 
(KS2021.0062) är tillräckligt för att styra förtroendevaldas delaktighet i riskbedömningar 
och framtagande av internkontrollpunkter.

Kommunstyrelsen uppmanar samtliga nämnder att;
- inventera behovet av utbildning i intern kontroll hos ledamöter och 

internkontrollsamordnare.
- vid nästa tillfälle för riskinventering se över vilka områden/kontrollpunkter som bör 

följas upp som en del av den interna kontrollen eller om de bör inkluderas i annan 
uppföljning av verksamheten.

- inventera behovet av att ta fram nämndspecifika rutiner för den interna kontrollen 
och hur arbetet förhåller sig till COSO-modellen.

De uppmaningar som lämnats till samtliga nämnder utgör ett underlag för 
kommunstyrelsens uppsikt och uppföljning kopplat till intern kontroll.

Handlingar
Revisionsrapport, Årlig grundläggande granskning

Skickas till
Revisionen
Samtliga nämnder för kännedom
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KSAU § 54/23
Svar på remiss Från delar till helhet - Tvångsvården som 
en del av en sammanhållen och personcentrerad 
vårdkedja
KS2023.0104

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-04-26 54/23

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att anta socialnämndens yttrande som sitt eget svar på 
slutbetänkandet av Samsjuklighetsutredningen Från delar till helhet med Tvångsvården som 
en del av en sammanhållen och personcentrerad vårdkedja och översända detta till 
socialdepartimentet. 

Bakgrund
Regeringen beslutade den 17 juni 2020 att uppdra åt en särskild utredare att föreslå hur 
samordnade insatser när det gäller vård, behandling och stöd kan säkerställas för barn, unga 
och vuxna personer med samsjuklighet i form av missbruk och beroende och annan 
psykiatrisk diagnos eller närliggande tillstånd. I utredningens uppdrag har bland annat ingått 
att analysera och lämna förslag på hur samverkan för personer med samsjuklighet kan 
förbättras mellan huvudmännen och mellan verksamheter med samma huvudman och se 
över ansvarsfördelningen mellan huvudmännen och lämna förslag på hur ansvaret för 
personer med samsjuklighet kan samlas hos en huvudman (Dir. 2020:68).

Den genomgripande förändringen i reformen är bland annat att all behandling av skadligt 
bruk och beroende ska vara ett ansvar för regionernas hälso- och sjukvård. Behandling för 
skadligt bruk och beroende ska också kunna ges samtidigt och samordnat med behandling 
för andra psykiatriska tillstånd.

Reformen ställer stora krav på att regionen och kommunen samordnar sina insatser och att 
vården ges personcentrerat och i personens närmiljö. Socialtjänstens uppdrag tydliggörs än 
mer och socialtjänstens uppdrag blir uppsökande och andra förebyggande insatser såsom 
social trygghet och sysselsättning. samt stärka rättssäkerheten och säkerheten i vården för de 
personer som ska vårdas med stöd av den gemensamma tvångslagstiftningen. Det innebär 
även att ta ställning till och bedöma behov av förändringar i ansvarsfördelningen mellan de 
berörda huvudmännen.

Regeringen beslutade i tilläggsdirektiv den 28 oktober 2021 att ge utredaren i uppdrag att
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lämna förslag på en gemensam lagstiftning. Detta för att bland annat göra 
tvångslagstiftningen mer flexibel, säkerställa att insatser ges utifrån den enskildes behov

Skövde kommun har tidigare (2022-04-11, beslut i KS) lämnat yttrande på remissen från 
Socialdepartementet – Från delar till helhet – En reform för samordnade, behovsanpassade 
och personcentrerade insatser till personer med samsjuklighet (SOU 2021:93). Skövde 
kommun ombeds nu åter lämna yttrande på slutbetänkandet av Samsjuklighetsutredningen 
Från delar till helhet med Tvångsvården som en del av en sammanhållen och 
personcentrerad vårdkedja.

Ärendet har skickats för beredning av socialnämnden som har fattat beslut (SON § 21/24) 
om ett förslag till yttrande.

Socialnämndens förslag till yttrande
En reform som tydliggör hälso-och sjukvårdens ansvar gällande skadligt bruk och beroende
och som klart talar om att det ska ses som ett psykiatriskt tillstånd är positivt och 
nödvändigt. Reformen uttrycker också vikten och nödvändigheten av att annan psykiatrisk 
behandling ska kunna ges samtidigt under pågående beroende av olika substanser. Detta 
bedömer socialnämnden är av stor vikt för personer med samsjuklighet. Kommunerna har 
under många år tagit ett stort ansvar gällande behandling av skadligt bruk och beroende, 
vilket inte har gynnat den enskilde. Flertalet personer som varit i behov av adekvat 
psykiatrisk behandling via regionen, har nekats detta då de inte har kunnat bryta sitt 
beroende av alkohol eller andra narkotiska preparat. Reformen kommer enligt 
socialnämndens bedömning att kunna göra stor skillnad för personer med samsjuklighet och 
även rädda liv.

Kommunens uppdrag tydliggörs och möjliggör att kommunens socialtjänst kan utveckla 
sociala insatser till målgruppen. Kommun och region ska också samverka och vården till den 
enskilde ska vara så kallad ”sömlös” och kommer ställa krav på respektive huvudman. 
Socialnämnden bedömer att detta kommer att vara positivt för den enskilde.

I förslaget ska placering på HVB fortsatt vara kommunernas ansvar och att hälso-och 
sjukvården ansvarar för sjukvårdsinsatserna på HVB. Socialnämnden anser att hälso- och 
sjukvården ska ha hela ansvaret för vård och behandling för vuxna personer, vilket innefattar 
öppenvård, slutenvård och HVB. Socialnämnden anser att den stora delen av vistelsen på 
HVB är behandling för psykiatriska diagnoser och/eller skadligt bruk och beroende som är 
sjukvårdens ansvar. Sociala insatser som kommunen ansvarar för kommer att vara den 
minsta delen under extern placering. 

Det är positivt att tvångslagen LVM och LPT går samman till en tvångslag, då de tidigare 
ibland har kolliderat, tex psykiatrin bedömer att det är ett LVM som är lämpligast men 
socialnämnden kan inte fatta det beslutet under ett pågående LPT. Idag kan inte en person 
som är beroende av psykiatrisk tvångsvård och beroendevård enligt tvång vårdas på samma 
ställe, då statens LVM-hem inte kan ta emot personer med psykiska diagnoser och regionens 
psykiatriska slutenvård inte tar emot personer som är i behov av tvångsvård för sitt
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beroende. 

Det nya förslaget innebär en mer holistisk syn på individen och möjlighet kommer att ges till 
behandling för både psykiska diagnoser som beroende samtidigt. Flertalet av de personer 
som är i behov av tvångsvård har en samsjuklighet och reformen möjliggör för att adekvat 
vård och hjälp ska kunna ges till gruppen.

Reformen föreslår att tiden för tvångsvård ska kortas avsevärt, eftersom det inte finns 
evidens för att längre tid har bättre resultat än när vården sedan övergår i frivilliga och 
individanpassade insatser. Den målgrupp av klienter som inte uppnår motivation efter en 
kortare tid av tvångsvård att ta emot frivilliga insatser kan bli ett bekymmer. Risk finns att 
denna grupp återgår till missbruk och att det blir många vårdtillfällen mellan tvångsvård och 
frivillig vård. Vid fortgående och omfattande beroende kan det ibland krävas en längre tids 
tillnyktring och motivering för att vilja ta emot frivillig hjälp för sitt beroende. Utredningen 
föreslår att tvångsvården bör vara cirka sex veckor, vilket kommer vara för kort tid för vissa 
i målgruppen. Socialnämnden ser en risk att vissa kommer att må sämre i sitt beroende och 
psykiatriska tillstånd då tvångsvården förkortas avsevärt. Den tvångsvård enligt LVM som 
är idag och som kan vara upp emot sex månader, kan vara för lång tid men rimligt vore att 
minska tiden med hälften dvs upp till tre månader istället för reformens förslag cirka sex 
veckor.

Sammanfattningsvis ställer sig socialnämnden positiv till reformen som föreslås, förutom 
det stycket som gäller HVB, där socialnämnden anser att det är viktigt att regionens hälso- 
och sjukvård tar hela ansvaret för både öppenvård, slutenvård och HVB.

Utöver det bedömer socialnämnden att reformen kommer att gynna målgruppen samsjukliga 
och underlätta i samverkan mellan kommun och region, då reformen tydligt redogör för 
respektive huvudmans ansvar. Reformen kommer också att rädda liv då möjlighet ges till 
psykiatrisk behandling under pågående beroende eller skadligt bruk av olika substanser.

Handlingar
        

Skickas till
Socialdepartimentet
Socialnämnden
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KSAU § 55/23
Svar på remiss från Skolinspektionen Ansökan från 
Lärande i Sverige AB om godkännande som huvudman för 
en utökning av en befintlig fristående gymnasieskola vid 
Realgymnasiet i Skövde
KS2023.0121

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-04-26 55/23

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att godkännan nedanstående yttrande som sitt eget och översända 
det till skolinspektionen.

Bakgrund
Lärande i Sverige AB har hos Skolinspektionen ansökt om godkännande som huvudman för 
en utökning av befintlig fristående gymnasieskola vid Realgymnasiet Skövde i Skövde 
kommun från och med läsåret 2023/2024. Lärande i Sverige AB ansöker om att utöka 
verksamheten med ytterligare ett program, El- och energiprogrammet inriktning Dator och 
kommunikationsteknik, med 15 platser per år.

Ansökan avser följande program, inriktningar samt antal elevplatser per år:
Program Inriktning Sökt antal platser 

läsåret 2023/2024
Fullt utbyggd 
verksamhet 2025

El- och 
energiprogrammet

Dator och 
kommunikationsteknik

15 45

Fullt utbyggd verksamhet innebär att Lärande i Sverige AB år 2025 totalt kommer att ha 45 
elevplatser.

Yttrande
Samverkansavtal
Skövde kommuns gymnasieskola Gymnasium Skövde har sedan flera år ett samverkansavtal 
med Skaraborgs övriga 14 kommuner genom Utbildning Skaraborg, som samordnas av 
Skaraborgs kommunalförbund. Samverkansavtalet innebär bland annat att eleverna har 
möjlighet att söka önskat program på gymnasieskolor inom samverkansområdet.

Befolkningsprognos för 16-åringar i Skövde kommun (exklusive elever från andra 
kommuner)
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Prognos 2022 2023 2024 2025 2026 2027
16 år 687 709 708 711 708 685

Källa: Sweco befolkningsprognos 2022 (utgående från faktiskt läge dec-2021)

Nuläge
Programmet vid Gymnasium Skövde är certifierad av Elbranschens centrala yrkesnämnd 
(ECY) och kvalitetssäkrat som ETG-skola. Att vara en ETG skola innebär bland annat att 
eleverna vid godkänd utbildning direkt kan ta anställning som förstaårsmontör utan någon 
lärlingstid.

Kommunala och fristående gymnasieskolor i kommunen som erbjuder berörda program och 
inriktningar - befintliga utbildningsplatser (fyllnadsgrad) och prognos 2022/23 samt 
2023/24
Program och 
inriktning

Antal 
utbildningsplatser 
inom Skövde 
kommun
läsåret 2022/2023*
(Fyllnadsgrad)

Prognos: Antal 
utbildningsplatser 
inom Skövde 
kommun läsåret 
2023/2024*
(Fyllnadsgrad)

Prognos: Antal 
utbildningsplatser 
inom Skövde 
kommun läsåret 
2024/2025*

Kommunala 
Gymnasium Skövde: 
El- och 
energiprogrammet

32 (100%) 32 (100%) 32

Fristående NTI 
Gymnasiet Skövde:. 
El- och 
energiprogrammet - 
Dator och 
kommunikationsteknik

32 (80%) 32 (80%) 32

* Baserat på statistik och prognos från rektor El- och energiprogrammet Gymnasium Skövde 
samt rektor på fristående NTI Gymnasiet

Eventuella konsekvenser av en nyetablering
Kompetensförsörjning av behöriga lärare
Lärande i Sverige AB uppger i sin ansökan att man kommer behöva 3 lärare (2,3 
heltidstjänster) när verksamheten är fullt utbyggd.

Det kommer även fortsättningsvis råda brist på behöriga lärare. Inom Gymnasium Skövde 
finns en god och bred kompetensförsörjning av behöriga lärare, vilket skapar flexibilitet för 
att möta förändringar av programval och inriktningar samt ger stora valmöjligheter för 
elever vad det gäller kursutbud. Eventuella nyetableringar kan bidra till att öka bristen på 
behöriga yrkeslärare, vilket sannolikt kommer skapa kostnadsdrivande effekter för samtliga 
skolor.
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Elevunderlag och förutsättningar för långsiktig planering
Gymnasium Skövde har i dagsläget en hög beläggningsgrad och därmed stora möjligheter 
att erbjuda eleverna attraktiva kombinationer med både kvalitet och ekonomisk hållbarhet. 
En fragmentiserad gymnasieutbildning med många aktörer kan komma att medföra att 
program och inriktningar med få sökande riskerar att läggas ned av både kvalitativa och 
ekonomiska skäl. En friskola som måste lägga ner på grund av försämrade ekonomiska 
förutsättningar får stora konsekvenser för berörda elever. En eventuell nedläggning av en 
friskola innebär att Skövde kommun måste ta ansvar för berörda elever.

Då nya fristående huvudmän planerar för verksamhet utifrån den prognostiserade ökningen 
av elever, finns det en stor risk att alla fristående skolhuvudmäns kapacitetsutökning 
sammantaget (befintliga och nya) kommer att få både organisatoriska och ekonomiska 
konsekvenser för Skövde Kommun.

Med ett mindre elevunderlag på varje skola minskar förutsättningarna för ett ekonomiskt 
underlag som möjliggör att långsiktigt bedriva en pedagogisk verksamhet med god kvalitet.

Ökad svårighet att få APL-platser samt företagsrepresentanter till programråden
Rektor för el- och energiprogrammet inom Gymnasium Skövde uttrycker oro kring en 
nyetablering. Han ser flera risker, bland annat att det skulle bli svårare att rekvirera APL- 
platser (arbetsplatsförlagt lärande) åt eleverna då fler utbildningsanordnare skulle innebära • 
ett ökat tryck på företagen att ta emot gymnasieelever. De 15 veckors APL som en elev gör 
under sin gymnasietid är av stor betydelse för att lära sig hantverket ute i företagen och är en 
viktig inkörsport till yrket. I dagsläget är det redan ansträngt att få ut eleverna på APL och 
om fler gymnasieskolor etableras kommer trycket på APL-platser att öka ytterligare. Detta 
kan innebära en ökad risk att elever inte kommer att kunna genomföra APL vilket skulle 
försämra kvaliteten på de utbildningar som idag finns inom Skövde kommun.

Ytterligare risk som föreligger är att fler företag inte ser sig kunna medverka vid de 
programråd och branschråd som idag genomförs med god kvalitet. Belastningen på 
företagen ökar då de förväntas deltaga på fler sådana möten om fler EE-program tillåts 
etableras i Skövde och då kan det vara så att företagen istället väljer avstå.

Nyetableringen och arbetsmarknadens behov
Det finns ett stort behov av gymnasialt yrkesutbildade för att klara kompetensförsörjningen 
till näringslivet.

Bedömning
För att skapa ett kvalitativt utbildningsutbud som matchar arbetsmarknadens behov krävs en 
god och frekvent dialog och praktiskt samarbete mellan Skövde kommun, friskolorna och 
Utbildning Skaraborg.

Barn- och utbildningsnämnden gör bedömningen att de ekonomiska, organisatoriska och 
pedagogiska konsekvenserna för den kommunala gymnasieskolan i Skövde är hanterbara.
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Handlingar
Remiss: Dnr: SI 2023:1021 Remiss från Skolinspektionen ansökan från Lärande i Sverige 
AB om godkännande som huvudman för en utökning av en befintlig fristående 
gymnasieskola vid Realgymnasiet i Skövde                                                                                                                                                    
Ansökan SI 2023-1021                                                                                                                                                    
Protokollsutdrag från Barn- och utbildningsnämnden sammanträde den 2023-03-27 - 
Ansökan om godkännan....pdf

Skickas till
Skolinspektionen tillstand@skolinspektionen.se, ange dnr dnr SI 2023:1021
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KSAU § 56/23
Remissvar promemoria likvärdiga krav på mål och 
riktlinjer för alla utförare av kommunal verksamhet
KS2023.0135

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-04-26 56/23

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att lämna yttrande enligt nedan som svar på remiss till 
Finansdepartementet.

Bakgrund
Finansdepartementet har den 10 mars 2023 skickat promemoria likvärdiga krav på mål och 
riktlinjer för alla utförare av kommunal verksamhet på remiss med sista svarstid den 16 juni 
2023. 

Promemorian föreslår att 5 kap 3 § kommunallagen (2017:725) ska ändras på så sätt att det 
program med mål och riktlinjer som ska antas av fullmäktige för varje mandatperiod om en 
kommunal angelägenhet utförs av privata utförare ska omfatta samtliga utförare, även 
verksamhet i egen regi.

Redan enligt nuvarande regler anges i 5 kap 1 § 1 kommunallagen att fullmäktige ska 
besluta om mål och riktlinjer för all kommunal verksamhet. Kommuners uppföljning av 
egen verksamhet regleras inte i 5 kap 3 § kommunallagen. Av 6 kap. 6 § kommunallagen 
framgår bl.a. att nämnderna, var och en inom sitt område, ska se till att verksamheten 
bedrivs i enlighet med de mål och riktlinjer som fullmäktige har bestämt och de 
bestämmelser i lag eller annan författning som gäller för verksamheten. Socialnämnden ska 
t.ex. enligt 3 kap. 3 a § socialtjänstlagen (2001:453) se till att det finns rutiner för att 
förebygga, upptäcka och åtgärda risker och missförhållanden inom socialtjänstens 
verksamhet rörande barn och unga.

Syftet med föreslagna regler är att uppnå konkurrensneuttralitet. Programmet bör ange 
samma mål och kvalitetsindikatorer, även om den konkreta uppföljningen kan se olika ut 
med anledning av de skillnader som följer av att relationen med de privata utförarna är 
reglerad i avtal. Uppföljningen kan bestå av en rad åtgärder, som att samla in information 
om verksamhetens resultat, analysera resultaten, återföra resultaten till de  berörda enheterna 
samt utkräva ansvar. Processerna vid uppföljning bör vara så lika som möjligt. Om det 
exempelvis görs oannonserade besök hos privata utförare bör det också göras sådana besök i 
den verksamhet som bedrivs i egen regi. Även i övrigt bör samma metoder tillämpas vid all 
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uppföljning.

Möjligheterna till att ställa krav på en privat utförare där leveransen regleras i ett avtal som 
upphandlats begränsas av vilka krav som kan göras gällande inom ramen för avtalet. Kravet 
på att följa upp egen verksamhet på samma eller likvärdigt sätt som privata utförare när det 
finns privata utförare kan uppfattas som ett utflöde av ståndpunkten att det i någon mening 
innebär ett otillbörligt missgynnande om kommunen ställer krav eller följer upp på annat sätt 
gentemot en privat utförare jämfört med egen verksamhet. Samtidigt finns det väsentliga 
skillnader i att sätta upp mål, kontrollera och följa upp egen verksamhet jämfört med extern 
avtalsreglerad verksamhet.

Den föreslagna ändringen begränsar kommuners möjlighet att efter eget självbestämmande 
utforma uppföljningen av egen verksamhet inom områden där det finns privata utförare. Att 
införa privata alternativ där sådana saknas skulle som förslaget är utformat innebära en 
större administrativ belastning än enligt nuvarande regler. Detta kan tala mot privata 
alternativ där så annars hade bedömts lämpligt. Redan med nuvarande regler är kommunen 
oförhindrad att utforma mål, riktlinjer, uppföljning och kontroll av egen verksamhet på det 
sätt som bedöms lämpligt av kommunen i enlighet med de regler som gäller för detta. 
Förslagets syfte framstår inte som att tillgodose ett kommunalt intresse av ändamålsenlig 
styrning, uppföljning och kontroll. Snarare framstår syftet som att uppnå 
konkurrensneutralitet på bekostnad av kommunalt självstyre. Förslaget avstyrks därför. 

Handlingar
Remissvar promemoria likvärdiga krav på mål och riktlinjer för alla utförare av kommunal 
verksamhet

Skickas till
Finansdepartementet: fi.remissvar@regeringskansliet.se i både word och PDF-format

mailto:fi.remissvar@regeringskansliet.se
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KSAU § 57/23
Ansökan om projektstöd för förlängning av projektet 
ASSAR Innovation Arena
KS2023.0187

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-04-26 57/23

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att bevilja IDC West Sweden 
AB projektstöd för förlängning av projektet ASSAR Innovation Arena om 942 296 kr för 
2023.

Kommunstyrelsen beslutar att medel tas från kommunstyrelsens utvecklingsmedel för 2023.

Bakgrund
ASSAR Industrial Innovation Arena har bedrivits som projekt sedan 2018. I november 2021 
gjordes en förlängningsansökan till ERUF (Europeiska Regionala Utvecklingsfonden) för 
åren 2022-2023. Förlängningen, som det här ärendet gäller, följer på två föregående 
projektperioder 2018-2021 och 2021-2022. Skövde kommun har varit medfinansiär 
tillsammans med Västra Götalandsregionen och Skaraborgs kommunalförbund i de 
föregående projekten, som också finansierats till störst del av Europeiska Regionala 
Utvecklingsfonden. Projektet genomförs i samverkan mellan mellan IDC West Sweden AB, 
Science Park Skövde AB och Högskolan i Skövde. Med som initiativtagare till ASSAR är 
även Volvo Car Corporation och Volvokoncernen som båda parter även är aktiva i den 
fysiska innovationsmiljön.

Huvudfokus för förlängningsperioden är att bevara ASSAR Industrial Innovation Arena som 
en viktig samverkans- och mötesplats för industrin. För att bibehålla den goda samverkan 
som idag finns mellan projektparterna, med industri- och teknikbolagen i regionen, samt 
kontinuerligt utveckla denna, blir en överbryggning till nästa programperiod är mycket 
viktig. Projektet ser annars en risk att tappa det långsiktiga relationsskapandet mellan företag 
och aktörer som under projektets gång byggts upp. 

Projektet önskar bibehålla de företag som redan har kopplat upp sig mot i projektet, samt 
koppla upp projektet med nya företag, och fortsatt erbjuda en tillgång till arenan och 
projektet med demonstratorer, event, nätverk samt coaching och forskningssamarbeten. 
Projektet avser fortsätta med för målgruppen relevanta event, och att här ha en mix där 
innehåll är såväl proaktivt som reaktivt. Med avseende ovan både bredare, framåtsyftande 
frågeställningar, såväl som aktuella frågeställningar som uttrycker utmaningar för företagen 
i dagsläget. 
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Företagen ska i än högre grad få möjlighet att dela sina erfarenheter med varandra. Att 
fortsatt erbjuda nätverk är värdefullt för företagen. Demonstratorerna ska hållas uppdaterade 
med aktuell forskning; förnya innehåll, bjuda in och tillse att företagen får del av detta. 
Fortsätta utveckling av strukturer och arbetssätt för ASSAR:s roll i nyetableringsprocesser i 
regionen. Ett ytterligare fokus är att få in fler teknikföretag i ASSAR-miljön och få dem att 
se fördelarna med det projektet ger. De har en central roll i att introducera nya IT-lösningar 
som också skapar förutsättningar för företagen att jobba mer hållbart. 

Projektet ser en förlängning som en möjlighet att fördjupa sina arbetssätt och ämnesmässigt 
fokusera mer på ett par utvalda fokusområden. Projektet ska stötta företagen i tre 
huvudsakliga teknikområden: Automatiserad och digitalt stöttad produktionsutveckling, 
hållbara produkter och cirkulär ekonomi samt energiomställning/elektromobilitet. Ett fåtal 
företag är mogna att utvecklas i snittet mellan områdena, medan de flesta fortfarande 
befinner sig i respektive område, så det är framför allt där projektet behöver verka.

Förlängningsprojektet kommer fokusera på följande delar eller arbetspaket:

(AP1) Bibehålla & underhålla den fysiska mötesplatsen, för att fortsätta den goda samverkan 
som idag finns mellan projektparterna och med industrin & teknikbolagen. Assar utv 
fortfarande, med medel i Assar ERUF, samt i andra pågående insatser inom t ex 
elektrifiering. Intresset är stort för det som erbjuds, men behovet finns fortfarande av att 
förtydliga erbjudandet med Assar till företag och intressenter i regionen för att få en än 
större spridning. 

(AP2) Underhålla den virtuella/digitala uppbyggda miljön. Fortsatt utveckling av trådburet 
nät i miljön som komplement till nuvarande trådlösa nät. Öka tillgängligheten av inspelade 
event för att skapa möjlighet att ta del av erbjudanden i efterhand. 

(AP3) Framför allt underhålla och följa samarbeten, mycket händer inom branschen. En god 
uppkoppling finns med ett flertal parter både inom ramen för projektet, men framför allt som 
del av de 3 parternas grunduppdrag. 

(AP4) Innehållet i eventen styrs i huvudsak utifrån två olika inflöden. Ett reaktivt inflöde där 
vi i mötet med företag fångar upp deras aktuella behov, som ofta har en kortare tidshorisont, 
samt ett proaktivt innehåll, där vi utifrån forskningsresultat i framkant och en omfattande 
omvärldsanalys identifierar trender och tekniker med ett längre tidsperspektiv. Även om vi 
ser en viss minskning i företagens deltagande i event, som till stor del kan förklaras av ett 
internt ökat tryck inom företagen utifrån en återgång efter pandemin, finns intresse hos 
företagen att möta olika frågeställningar och lösningar som är såväl baserade utifrån en 
reaktiv som en proaktiv utgångspunkt. Det finns ett stort intresse för bredare, framåtsyftande 
frågeställningar, såväl som aktuella frågeställningar som uttrycker utmaningar för företagen 
i dagsläget. Vi avser därför fortsätta med en mix av event, där innehåll är såväl proaktivt 
som reaktivt. 



Skövde kommun Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:2023-04-26 kl. 08:45 31(52)

(AP5) Fortsätta att tydliggöra ett totalt kompetensutvecklingserbjudande för företagen, 
utifrån de 3 parternas sammantagna erbjudande av kompetensutvecklingsaktiviteter. 

(AP6) Fortsatt arbete med företagen: bibehålla de företag vi har, samt koppla upp oss med 
nya företag, i coaching & forskningssamarbeten. Förstärkt fokus på olika former av 
finansieringsstöd. I aktiviteter med företagen ligger fokus fortsatt på att visa på vilka 
möjligheter automation och digitala tekniker kan användas till för att transformera 
nuvarande produktionssätt. Vidare kommer vi förstärka fokuset på hållbara produkter & 
cirkulär ekonomi samt energiomställning. Företagen besöker Assar, får info om olika 
tekniker i tex event, coachningsinsatser samt demonstratorvisningar. En analys av resultaten 
från projektet så här långt, visar på behovet av att få in fler Teknikbolag i Assarmiljön - få 
dem att se fördelarna med det vi ger. De har en central roll i att introducera nya IT-lösningar 
som också skapar förutsättningar för företagen att jobba mer hållbart. 

(AP7) För Nätverk är fysiska träffar den bästa formen, för att skapa ett naturligt och öppet 
kunskapsutbyte. Detta har inte varit möjligt under pandemin och vi har därför inte kunnat ha 
den mängd träffar vi initialt hade som intention. Att få in fler Teknikbolag i miljön, kan med 
fördel ske genom våra Nätverk. Framåt vill vi fokusera på utvalda nätverk – PT-nätverk, 
PU-nätverk, Jämställd industri, VD/Omvärld, Robotnätverk, Virtuell Driftsättning. 

(AP8) Utifrån det faktum att vi märker ett fördjupat teknikintresse från den primära 
målgruppen, hålla demonstratorer uppdaterade med aktuell forskning; förnya, bjuda in & 
tillse att företagen får del av detta. Fortsätta utveckling av strukturer och arbetssätt för 
ASSARs roll i nyetableringsprocesser, det har blivit än tydligare att detta arbete måste ske i 
samarbete med andra befintliga aktörer i regionen. 

(AP9) Fortsatt Kommunikation & Marknadsföring av projektet till målgruppen. Vi ser ett 
stort intresse bland målgruppen i att erhålla goda exempel från andra företag.

Utöver den finansiering som söks från Skövde kommun har projektet beviljats förlängd 
finansiering från Europeiska Regionala Utvecklingsfonden om 3 055 069 kr och från Västra 
Götalandsregionen om 3 140 986 kr och Skaraborgs Kommunalförbund om 1 570 493 kr i 
förlängd finansiering.

ASSAR Innovation Arena är beläget fysiskt i Skövde vilket stärker platsen och ökar 
attraktiviteten gällande både kompetens och etableringar. Industrins möjlighet att möta 
utmaningarna i spåren av den globala utvecklingen är viktig för Skövdes fortsatta tillväxt.

Handlingar
Ändringsbeslut utökning_20201534 - ASSAR Industrial Innovation Arena.pdf                                                                                                                                                    
RUN 2020-00030 Assar ERUF förlängn 2301-2310 - signed.pdf                                                                                                                                                    
Protokollsutdrag från regionutvecklingsnämndens sammanträde den 17 mars 2022 - Medel 
till projektet ASSAR Industrial Innovation Arena 2021-2022....pdf                                                                                                                                                    
Skbg komf Beslut och avtal förlängning.pdf                                                                                                                                                    
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Assar ERUF förlängningsansökan 2023-10.pdf                                                                                                                                                    
Medfinansieringsintyg Skövde kommun - ASSAR förlängning.pdf

Skickas till
Näringslivschef Ramona Nilsson
Ekonomichef Maria Vaziri
Controller Liselott Möll
VD IDC West Sweden Leif Pehrsson
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KSAU § 58/23
Svar på initiativärende från Skövdepartiet angående 
elenergi
KS2023.0101

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-04-26 58/23

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen besluta att avslå inititativärendet.

Yrkande
Torbjörn Bergman (SP) yrkar på att föreslå kommunstyrelsen besluta att bifalla 
initiativärendet.
Johan Ask (S) yrkar på att föreslå kommunstyrelsen besluta att avslå initiativärendet.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och finner att kommunstyrelsens 
arbetsutskott beslutar att föreslå kommunstyrelsen att avslå initiativärendet.

Bakgrund
Skövdepartiet inkom med initiativärende angående elenergi på kommunstyrelsens 
sammanträde 13 mars, § 39/23.

Skövdepartiet föreslår genom sitt initiativärende att kommundirektören ges i uppdrag att 
återkomma med förslag på ökad elenergiproduktion i kommunkoncernen och åtgärder för 
ökad krisberedskap inom elenergiområdet genom att först ta fram och studera/jämföra olika 
alternativ ur ett övergripande perspektiv. Målsättningen med initiativet är att identifiera 
åtgärder i samverkan, inom och utom koncernen, som ger ökad självförsörjning, förbättrad 
ekonomi och förbättrad krisberedskap inom elenergiområdet. Kommundirektören kan i sitt 
förslaget även peka ut lämpliga huvudmän för respektive åtgärd.

I Skövde kommun ansvarar det kommunala bolaget Skövde Energi AB för frågor gällande 
elenergiproduktion och krisberedskap inom elenergiområdet. Skövdepartiets förslag på hur 
arbetet kan organiseras och utvecklas hanteras således av Skövde Energi AB i bolagets 
utvecklingsarbete. Det bedrivs vidare ett aktivt samarbete mellan bolaget och kommunens 
sektorer, i synnerhet inom ramen för krisberedskap. 
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Då elenergiproduktion ligger inom bolagets ansvarsområde i enlighet med bolagets 
bolagsordning (§ 3. Verksamhetsföremål) och ägardirektiv (§ 1.3 Syfte och mål med 
verksamheten) bedöms det inte som förenligt att ge kommundirektören ett uppdrag att ta 
fram ett förslag på hur elenergiproduktionen i kommunkoncernen kan öka med syfte att att 
öka självförsörjningen. Om kommunstyrelsen bedömer att bolaget bör få ett utökat uppdrag 
kan kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige fatta beslut om ett särskilt ägardirektiv. 
Förslaget är därmed att kommunstyrelsen beslutar att avslå initiativärendet.

Handlingar
Bolagsordning för Skövde Energi AB.doc                                                                                                                                                    
Slutligt ägardirektiv antaget på bolagsstämmor 2019-12-18                                                                                                                                                    
Energiförsörjning initiativärende, Skövdepartiet                                                                                                                                                    
Protokollsutdrag §39 Övrigt ärende Initiativärende angående elenergi.pdf

Skickas till
Skövdepartiet
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KSAU § 59/23
Val till Delregionala kollektivtrafikrådet
KS2022.0289

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-04-26 59/23

Ärendet utgår
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KSAU § 60/23
Val av ombud till Luft i Väst årsmöte 2023
KS2023.0142

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-04-26 60/23

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsustkott föreslår kommunstyrelsen besluta att utse Lena Gustafsson 
från Miljösamverkan östra Skaraborg till ombud Luft i Väst årsmöte 2023.

Bakgrund
Valberedningen för Luft i Väst har påbörjat sitt arbete inför årsmötet 2023.

Kommunstyrelsen föreslås besluta att utse Lena Gustafsson från Miljösamverkan östra 
Skaraborg till ombud att företräda Skövde kommun vid Luft i Västs årsmöte 2023.

Handlingar
        

Skickas till
Miljösamverkan östra Skaraborg
Luft i Väst
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KSAU § 61/23
Taxa för den allmänna VA-anläggningen i Skövde 
kommun, att gälla från 2024-01-01
KS2023.0162

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-04-26 61/23

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens beslutar att föreslå kommunfullmäktige att anta ny taxa för den allmänna 
VA-anläggningen i Skövde kommun. Den nya taxan ska gälla från den 2024-01-01.

Bakgrund
Taxa för den allmänna VA-anläggningen i Skövde kommun (VA-taxan) reglerar
avgiftsuttaget för VA-huvudmannens tjänster: tillhandahållande av dricksvatten samt
omhändertagande av spill- och dagvatten från fastighet och allmän platsmark. Avgifter för
VA tas ut som anläggningsavgift och brukningsavgift.

Anläggningsavgiften tas ut som en engångsavgift när en fastighet ansluts till nätet samt vid
utökad byggnads- eller tomtyta. Brukningsavgiften är den löpande avgiften för nyttjandet av
tjänsterna baserad på hur mycket vatten som fastigheten förbrukar. Brukningsavgiften är i
sin tur uppdelad i en fast och en rörlig del.

Föreliggande förslag till VA-taxan att gälla från 1 januari 2024 innebär en höjning av
brukningsavgiften med 15% och en oförändrad anläggningsavgift.

Anläggningsavgiften
Anläggningsavgiften analyseras med tre till fem års mellanrum, i enlighet med Riktlinjer för 
VA-verksamhet, beslutad av servicenämnden den 19 november 2020, §48/20). Senaste 
analysen gjordes 2021 och föranledde en revidering, med en differentierad höjning gällande 
avgiftens olika delar, som gäller från 1 januari 2022. Förslaget är en oförändrad 
anläggningsavgift för 2024.

Brukningsavgifter
Som grund för förslaget till höjning av brukningsavgiften med 15% ligger en analys av
förväntade intäkter och kostnader för perioden 2023–2027. VA-taxan ger servicenämnden,
som VA-huvudman, möjligheten att besluta om justering av taxan utifrån förändringar i
Konsumentprisindex (KPI) vilket under 2023 låg på 11,7 procent. Behovet av intäktsökning
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överstiger alltså förändringen av KPI och beslut om höjning förs därför upp till 
kommunfullmäktige.

VA-taxans årliga höjningar har de senaste åren inte motsvarat kostnadsökningarna. För 2023
är det därför budgeterat ett underskott på 17 miljoner kronor.

Ett positivt eller negativt resultat för VA-verksamheten flyttas med till nästkommande år.
Vid större överskott kan en avsättning av resultatet göras för att möta kostnader för
investeringar under vissa förutsättningar som anges i Lag (2006:412) om allmänna
vattentjänster. Analysen av 2023–2027 visar på behov av fortsatta årliga höjningar på 15%
för år 2025, 2026 och 2027 att verksamheten kan få ett överskott i budgeten först år 2026.
Överskottet som VA-verksamheten får med höjningarna ska fonderas för projekt kopplade
till rening av avloppsvatten som en följd av utpekad befolkningstillväxt.

Rättspraxis utifrån samma lag är att resultatet i VA-verksamheten ska balanseras över en 3-
årsperiod, dvs att ett underskott ska ha täckts av ett överskott inom 3 år. Föreslagen höjning
på 15% innebär att verksamheten behöver budgeteras med ett underskott på 23 miljoner för
2024.

Kapitalkostnaderna stiger kraftigt de kommande åren med anledning av de stora 
investeringar som görs i verksamheten; Stadskvarns reningsverk, utbyggnadsområden,
exploateringsområden med mera. Med kommande utpekade exploateringstakt och politiska
mål gällande befolkningstillväxten kommer ytterligare behov av utbyggnation i den
allmänna anläggningen att behövas gällande reningsverk och ledningsnät. En
redovisningsändring, som genomfördes i ett första steg 2021 och görs i ett andra steg 2023,
innebär en omfördelning av kostnader från investering till driftbudgeten som också påverkar
behovet av taxehöjning.

Skövde kommuns brukningsavgifter ligger statistiskt sett lågt. VA-taxan hanteras utifrån 
lagen om allmänna vattentjänster, i lagstiftningen finns krav på att resultatet utjämnas på en 
tre års period. VA-verksamheten inte får gå med vinst eller förlust. När taxan för år 2023 
beslutades i mars 2022, gjordes detta med de ingående parametrarna och förutsättningarna 
som fanns vid det tillfället. Ränteläget har utvecklat på ett sätt som ingen kunde förutspå i 
och med världsläget. Även efter en höjning av brukningsavgifterna med 15% för år 2024 
kommer Skövde kommun att ligga förhållandevis lågt i taxestatistiken. 

VA-taxan i Skövde kommun har kunnat ligga lågt på grund av bra finanshantering. Ökande 
lån har inte fått stora konsekvenser på resultatet men har skapat en räntekänslig situation för 
VA-verksamheten. De ökade lånen beror på att Stadskvarns reningsverk har byggts ut för att 
säkerställa att kapacitet finns för den planerade utvecklingen av Skövde kommun enligt 
ÖP2025. Det är rimligt att ha stora lån när man har stora tillgångar, vilket VA-verksamheten 
har i form av sin allmänna VA-anläggning.
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Ränteutvecklingen 
När taxan för år 2023 beslutades fanns en prognos för att räntan för år 2024 skulle vara 0,47 
procent, dvs totalt ca 3,3 miljoner i räntekostnader. Nu när vi lägger fram taxan för år 2024 
är prognosen att räntan kommer att vara 2,78 procent; vilket innebär att räntekostnaderna nu 
preliminärt är på totalt ca 21 miljoner för år 2024. 

Ökade räntekostnader
Enligt punkt 6.3.2. i Riktlinjer för VA-verksamheten finns definierat att VA-verksamheten 
är en särredovisad enhet inom kommunens redovisning. Räntekostnader för VA beräknas på 
nettoskuld till kommunen med kommunens genomsnittliga upplåningsränta. Skulle räntorna 
och därmed räntekostnaderna öka kraftigt så ska dialog föras med kommunen om 
tillfälligtäckning av räntekostnader från skattemedel för att undvika stora höjningar av VA-
taxan. Ränteökningarna påverkar VA-kollektivet stort och prognostisera att under åren 2023 
till och med 2026 att uppgå till totalt ca 67 miljoner kronor.

Handlingar
Protokollsutdrag från Servicenämnden sammanträde den 2023-03-23 - VA-taxa 2024                                                                                                                                                    
VA-TAXA 2024 taxan (texter)                                                                                                                                                    
Riktlinje för VA-verksamheten Dnr.SEN2020.0132

Skickas till
Servicenämnden
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KSAU § 62/23
Räddningstjänsten Skaraborg budget 2024, plan 2025-
2026
KS2023.0133

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-04-26 62/23

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att:

- fastställa budgetförslag med uppräkning för Räddningstjänsten Skaraborg 2024, med 
plan för 2025-2026,

- Räddningstjänsten Skaraborg kompenseras för ökade pensionskostnader utöver vad 
som är budgeterat. Kompensation ges som ett särskilt medlemsbidrag.   

Bakgrund
Förbundet har utökats med fyra nya medlemskommuner vilka tidigare utgjorde 
räddningstjänsten Västra Skaraborg. Tidsmässiga förutsättningar att först utreda 
förutsättningarna att ansöka om medlemskap för att sedan, efter godkännande av 
ansökningarna, bilda det utökade förbundet till 2023‐01‐01 har varit tuffa.

Utredningen fastställde att det fanns flera oklara ekonomiska förutsättningar, vilket skulle 
medföra att år 2023 behöver betraktas som ett projektår där utfallet får påvisa förutsättningar 
som ligger till grund för de efterföljande åren. Det är ett förhållande som tydligt påverkar 
budgetberedningsprocessen för år 2024 med plan för åren 2025–2026.

Förbundet har, utifrån ovan beskrivna förutsättningar, även arbetat efter ny fastställd modell 
och tidplan för budgetarbetet. Två sammanträden har genomförts och ekonomifunktionen 
från medlemskommunerna har varit närvarade vid ett av dessa.

Förbundsdirektionen för Räddningstjänsten Skaraborg har upprättat budgetförslag för 2024 
med plan för 2025-2026. Medlemskommunerna ska fastställa budgetförslaget i respektive 
kommunfullmäktige.

Förslaget innebär ett årligt resultat om 500 000 kronor för Räddningstjänsten Skaraborg. 
Kommunbidraget 2024 räknas upp med 3,65 % jämfört med 2023. En orsak till den relativt 
höga uppräkningen är förstärkningen av personalresurser för att klara den kommunala 
tillsynsverksamheten som bedöms öka de kommande åren.
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Utöver kommunbidraget tillkommer liksom 2023 särskilt medlemsbidrag för ökade 
pensionskostnader. Denna kostnad är dock svår att bedöma, då den till stor del beror på 
inflationsutvecklingen fram till halvårsskiftet.

Handlingar
Missiv Budget 2024 plan 2025-2026                                                                                                                                                    
Rapport underlag Budget 2024 plan 2025-2026                                                                                                                                                    
Protokollsutdrag D § 6 Budget 2023 plan 2024-2026

Skickas till
Räddningstjänsten Skaraborg
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KSAU § 63/23
Anvisningar vid handläggning av ärenden som rör 
gymnasieelevers resor
KS2023.0189

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-04-26 63/23

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att anta Regler för Anvisning vid handläggning av ärenden som 
rör gymnasieelevers resor enligt bifogat förslag.

Bakgrund
Kommunstyrelsen har tidigare fattat beslut om Anvisningar vid handläggning av ärenden 
som rör gymnasieelevers resor (beslut 2021-06-07, § 105, Dnr KS11/0384, senast reviderade 
2021-11-15, § 177). Av dessa regler regleras gymnasieelevers rätt till kostnadsfria resor till 
och från skola. Anvisningarna bygger på lag (1991:1119) om kommunernas skyldighet att 
svara för vissa elevresor (elevreselagen) samt förordning (1991:1120) om kommunernas 
skyldighet att svara för vissa elevresor.

Anvisningarna ska aktualitetsprövas en gång per mandatperiod.

Av de nu gällande anvisningarna framgår att kommunen vid växelvis boende endast svarar 
för resor från/till folkbokföringsadressen. Detta under förutsättning att 
folkbokföringsadressen är så belägen att den ger eleven rätt till kostnadsfria resor enligt 
punkten 1 och 2 i anvisningarna.

2023-01-26 meddelade Högsta förvaltningsdomstolen (HFD) dom i mål nr 6231-21. Frågan 
i målet var om det strider mot lag eller annan författning att, vid prövning av rätten till 
elevresor avseende en gymnasieelev som inte fyllt 18 år och som bor växelvis hos sina 
föräldrar, utgå endast från den fastighet på vilken eleven är folkbokförd. HFD konstaterar att 
lagtexten i 2 § elevreselagen inte ger stöd för att innebörden av begreppet bostad ska 
begränsas till att bara avse bostaden på den fastighet där ett barn som bor växelvis hos sina 
föräldrar är folkbokfört. Någon sådan begränsning kan enligt HFD inte heller utläsas av 
förarbetena till regleringen. I en sådan situation där en gymnasieelev inte har uppnått 18 års 
ålder och bor växelvis hos sina föräldrar gäller därför enligt HFD hemkommunens 
skyldighet enligt 2 § elevreselagen i förhållande till båda dessa bostäder.

Mot bakgrund av HFD:s dom ser sektor barn- och utbildning ett behov av att revidera nu 
gällande Anvisningar vid handläggning av ärenden som rör gymnasieelevers resor. Om en 
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gymnasieelev, som inte har uppnått 18 års ålder, bor växelvis hos sina föräldrar ska eleven 
således förslagsvis ha rätt till ersättning för sina kostnader för dagliga resor till/från skolan i 
förhållande till elevens båda bostäder. Detta under förutsättning att någon av elevens 
bostäder är så belägen att den ger eleven rätt till kostnadsfria resor enligt punkterna 1 och 2 i 
anvisningarna.

Ändring i själva anvisningen
Dokumentansvarig
Stabschef SBU. Tidigare Infrastrukturstrateg SSB

3 Växelvis boende
Med växelvis boende menas att ett barn till separerade föräldrar med gemensam vårdnad i 
princip bor lika mycket hos båda föräldrarna. När ett barn har växelvis boende anses barnet 
ha två likvärdiga hem (jfr RÅ 2022 ref. 91) och får då anses ha två bostäder.

Om en gymnasieelev, som inte har uppnått 18 års ålder, bor växelvis hos sina föräldrar har 
eleven rätt till ersättning för sina kostnader för dagliga resor till/från skolan i förhållande till 
elevens båda bostäder. Detta under förutsättning att någon av elevens bostäder är så belägen 
att den ger eleven rätt till kostnadsfria resor enligt punkterna 1 och 2 ovan.

Handlingar
Förslag till revidering, Anvisningar vid handläggning av gymnasieelevers resor.pdf                                                                                                                                                    
Tjänsteskrivelse KSAU-KS-KF.pdf

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Sektor barn- och utbildning, stabschef, skoljurist
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KSAU § 64/23
Riktlinjer för arkivering
KS2022.0357

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-04-26 64/23

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige beslutar att anta riktlinjer för arkivering 
enligt arkivmyndighetens förslag.

Bakgrund
Arkivmyndigheten har tagit fram förslag till riktlinjer för arkivering. Riktlinjerna reglerar 
hur arkivering av digitala och analoga handlingar ska utföras i Skövde kommun. Riktlinjer 
för arkivering har saknats, behovet har aktualiserats genom att myndigheterna nu inte enbart 
arkiverar analogt utan även digitalt. Riktlinjerna har varit ute på remiss till samtliga nämnder 
där yttranden har inkommit från barn- och utbildningsnämnden, servicenämnden samt 
kultur- och fritidsnämnden, övriga nämnder har avböjt att yttra sig i frågan.

I riktlinjerna framgår det att om en handlingstyp har skapats digitalt så ska även 
handlingstypen arkiveras digitalt. Grundregeln är att ursprungsformen ska respekteras. En 
handlingstyp som skapats analogt kan skannas in och övergå till digital form genom att 
ersättningsskannas och bli en likalydande kopia i de flesta fall.  

Målsättningen är att varje myndighet så långt det är möjligt ska kunna arkivera alla sina 
handlingar helt digitalt. Digital arkivering i form av e-arkiv är en förutsättning för att fortsatt 
kunna arbeta med Skövde kommuns digitalisering, vilket i sin tur resulterar i en enklare 
vardag för invånare och företag, öppnare förvaltning samt högre kvalitet och effektivitet i 
verksamheten.

Digital arkivering innebär även att:
 Tillgängliggörandet av handlingar ökar; inte minst genom möjliggörandet av att 

kunna erbjuda öppna data från e-arkivet och olika e-tjänster. 
 Sökbarheten ökar; det blir lättare att hitta handlingar och det går snabbare med hjälp 

av e-arkivets sökhjälpmedel.
 Den fysiska hanteringen av analoga handlingar minskar med minskad lokalkostnad 

som följd. 
 Användarnyttan ökar även med digitala handlingar eftersom handlingarna kan lagras 

och skickas elektroniskt. Leveranser av handlingar kan även ske direkt från olika 
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verksamhetssystem till e-arkivet vilket minskar arbetsåtgången när det gäller 
personalinsatser betydligt mot vad en analog arkivering skulle generera.

Handlingar
Riktlinjer för arkivering (reviderad 2023-04-14)

Skickas till
Arkivredogörare
Kommunarkivarie
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KSAU § 65/23
Årsredovisning och ansvarsfrihet Skaraborgs 
kommunalförbund
KS2023.0163

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-04-26 65/23

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att föreslå kommunfullmäktige godkänna årsredovisningen 2022 
för Skaraborgs kommunalförbund samt att bevilja ansvarsfrihet för direktionen och dess 
enskilda ledamöter.

I beslutet deltar endast de ledamöter som enligt 5 kap. 48 § kommunallagen (2017:725) har  
rätt att delta i beslut om ansvarsfrihet.

Bakgrund
Skaraborgs kommunalförbund har lämnat in årsredovisningen för 2022. Årsredovisningen 
innehåller förvaltnings- och verksamhetsberättelse, redovisning av räkenskaperna för året i 
en resultat- och balansräkning, kassaflödesanalys samt noter till.

2023-03-09 beslutade direktionen att godkänna årsredovisningen för 2022 och översända 
den till medlemskommunerna för godkännande och prövning av ansvarsfrihet.

Revisorerna har tillstyrkt att årsredovisningen för 2022 godkänns samt att bevilja 
ansvarsfrihet för direktionen och dess enskilda ledamöter.

Endast de ledamöter som enligt 5 kap. 48 § kommunallagen (2017:725) har rätt att delta i 
beslut om ansvarsfrihet bör delta i beslutet.

Handlingar
Årsredovisning 2022, Skaraborgs Kommunalförbund                                                                                                                                                    
Skaraborgs-kommunalforbund-revisionsberattelse-for-ar-2022-signed-4540325                                                                                                                                                    
Slutgiltig Granskning av årsredovisning 2022                                                                                                                                                    
Slutgiltig PM God ekonomisk hushållning 2022 Skaraborgs kommunalförbund                                                                                                                                                    
Slutlig Årsredovisning 2022                                                                                                                                                    
SKBKF Protokollsutdrag § 16 Årsredovisning 2022                                                                                                                                                    
Ny förbundsordning 2019-05-24



Skövde kommun Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:2023-04-26 kl. 08:45 47(52)

Skickas till
Skaraborgs kommunalförbund
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KSAU § 66/23
Årsredovisning och ansvarsfrihet Tolkförmedling Väst 
2022
KS2023.0177

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-04-26 66/23

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att föreslå kommunfullmäktige godkänna Tolkförmedlingen 
Västs  årsredovisningen 2022 samt ge direktionen och dess ledamöter ansvarsfrihet för 
verksamhetsåret 2022.

I beslutet deltar endast de ledamöter som enligt 5 kap. 48 § kommunallagen (2017:725) har  
rätt att delta i beslut om ansvarsfrihet.

Bakgrund

Tolkförmedling Väst har lämnat in årsredovisningen för 2022. Årsredovisningen innehåller  
förvaltningsberättelse, resultat- och balansräkning samt finansieringsanalys. Förbundet har  
uppnått samtliga mål för 2022. 2023-03-31 beslutade direktionen att godkänna  
årsredovisningen för 2022 och översända den till medlemskommunerna för godkännande 
och  prövning av ansvarsfrihet.

Revisorerna har 2023-04-04 tillstyrkt att respektive medlems kommunfullmäktige beviljar  
ansvarsfrihet för direktionen och dess enskilda ledamöter

Endast de ledamöter som enligt 5 kap. 48 § kommunallagen (2017:725) har rätt att delta i 
beslut om ansvarsfrihet bör delta i beslutet.

Handlingar
Protokollsutdrag.pdf                                                                                                                                                    
Årsredovisning 2022 Tolkförmedling Väst                                                                                                                                                    
Förbundsordning 2021-01-01 Tolkförmedling Väst                                                                                                                                                    
Revisionsberättelse 2022 för årsredovisning Tolkförmedling Väst                                                                                                                                                    
Granskning av årsredovisning 2022 Tolkförmedling Väst                                                                                                                                                    
Internkontrollrapport Tolkförmedling Väst

Skickas till
Tolkförmedling Väst
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KSAU § 67/23
Årsredovisning och ansvarsfrihet Räddningstjänsten 
Östra Skaraborg 2022
KS2023.0178

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-04-26 67/23

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna årsredovisning 2022 
för Räddningstjänsten Östra Skaraborg, samt ge direktionen och dess enskilda ledamöter 
ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2022.

I beslutet deltar endast de ledamöter som enligt 5 kap. 48 § kommunallagen (2017:725) har 
rätt att delta i beslut om ansvarsfrihet.

Bakgrund

Räddningstjänsten Östra Skaraborg har lämnat in årsredovisning för 2022. Direktionen lyfter 
att årets resultat visar ett positivt utfall, men präglas av en nedgång av förbundets 
värdepapper samt att målsättningen att återställa föregående års negativa resultat om -625tkr 
har uppnåts. 2022-03-06 beslutade direktionen godkänna årsrapporten samt bokslut 2022. 
Revisorerna har tillstyrkt ansvarsfrihet för direktionen och dess enskilda ledamöter.

I beslutet bör endast de ledamöter som enligt 5 kap. 48 § kommunallagen (2017:725) har rätt  
att delta i beslut om ansvarsfrihet delta i beslutet.

Handlingar
Protokollsutdrag § 8 Helårsrapport 2022 RÖS                                                                                                                                                    
Helårsrapport 2022 RÖS                                                                                                                                                    
E-signerat uttalande helårsrapport RÖS 2022                                                                                                                                                    
Signerad Revisionsberättelse 2022 RÖS                                                                                                                                                    
Granskning av bokslut och årsredovisning RÖS                                                                                                                                                    
KPMG_Granskning av bokslut och årsredovisning 2022_RÖS UTKAST.pdf                                                                                                                                                    
Revisorernas redogörelse RÖS

Skickas till
Räddningstjänsten Skaraborg
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KSAU § 68/23
Årsredovisning, revisionsberättelse och ansvarsfrihet 
Skaraborgsvatten 2022
KS2023.0179

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-04-26 68/23

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna årsredovisningen 2022 för
Skaraborgsvatten samt bevilja direktionen och direktionens enskilda ledamöter ansvarsfrihet 
för år 2022.

I beslutet deltar endast de ledamöter som enligt 5 kap. 48 § kommunallagen (2017:725) har 
rätt att delta i beslut om ansvarsfrihet.

Torbjörn Bergman (SP) deltar ej i beslut.

Bakgrund

Skaraborgsvatten har inkommit med årsredovisning för 2022. Revisorer har tillstyrkt  
ansvarsfrihet för direktionen och direktionens enskilda ledamöter för år 2022.

I beslutet bör endast de ledamöter som enligt 5 kap. 48 § kommunallagen (2017:725) har rätt  
att delta i beslut om ansvarsfrihet delta.

Handlingar
Årsredovisning 2022 Skaraborgsvatten                                                                                                                                                    
Revisionsrapport Granskning av bokslut och årsredovisning 2022 Skaraborgsvatten                                                                                                                                                    
Signerad Revisionsberättelse 2022 Skaraborgsvatten                                                                                                                                                    
Revisorernas redogörelse 2022 Skaraborgsvatten

Skickas till
Skaraborgsvatten



Skövde kommun Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:2023-04-26 kl. 08:45 51(52)

KSAU § 69/23
Årsredovisning samt ansvarsfrihet för 
Samordningsförbundet Skaraborg 2022
KS2023.0180

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-04-26 69/23

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna årsredovisningen 2022 
för Samordningsförbundet Skaraborg samt ge styrelsen och ledamöterna ansvarsfrihet för 
2022. 

I beslutet deltar endast de ledamöter som enligt 5 kap 48§ kommunallagen har rätt att delta i 
beslut om ansvarsfrihet

Bakgrund

Samordningsförbundet Skaraborg har lämnat in årsredovisningen för 2022. Styrelsen  för 
samordningsförbundet Skaraborg beslutade 2023-02-21 att godkänna upprättad  
årsredovisning för 2022. Genom förbundschefen har även Samordningsförbundet inkommit  
med en hemställan till sina medlemar om ansvarsfrihet för 2022.

Revisorerna har tillstyrkt ansvarsfrihet för styrelsen och ledamöterna för verksamhetsåret 
2022.

Handlingar
Protokoll Samordningsförbundet Skaraborg 2023-02-21                                                                                                                                                    
samordningsförbundet Skaraborgs hemställan om ansvarsfrihet 2022                                                                                                                                                    
Årsredovisning 2022                                                                                                                                                    
Projektredovisning 2022                                                                                                                                                    
Revisionsberättelse 2022 - Samordningsförbundet Skaraborg                                                                                                                                                    
Revisionsberättelse auktoriserad FINSAM Skaraborg 2022

Skickas till
Samordningsförbundet Skaraborg



Skövde kommun Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:2023-04-26 kl. 08:45 52(52)

Informationer

Theres Sahlström (M), Torbjörn Bergman (SP) och Björn Söderlundh deltog på tack-
lunchen för arbetet med SM-veckan.

Theres Sahlström (M), Torbjörn Bergman (SP) och Björn Söderlundh träffade 
Försvarsmakten den 13 april.

Theres Sahlström (M) och Torbjörn Bergman (SP) deltog på Tidans vattenförbunds 
årsstämma den 19 april.

Theres Sahlström (M) deltog på Länsförsäkringars årsstämma den 19 april.

Theres Sahlström (M), Johan Ask (S), Torbjörn Bergman (SP) och Björn Söderlundh 
träffade länsstyrelsen och landshövdingen den 20 april.

Johan Ask (S) och Ulrica Johansson (C) deltog på Coompanions årsstämma den 21 april.
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